



Le texte français suit

June 25, 2020

Hello Canadian Rotarians in Zones 28 and 32,

I'm excited to share with you today an exceptional opportunity for your Rotaractors and young Rotarians. Please help us share and promote this program so all eligible Rotaractors and Rotarians can become aware, sign up and take advantage of the bursaries and volunteer opportunities.

The Rotary family has continued to innovate and create new solutions for our communities' most pressing challenges as we navigate difficult and unusual times. The global COVID-19 pandemic has created economic and social hurdles for all sectors of society. Post-secondary students and recent graduates are particularly vulnerable. The pandemic affects their studies, ability to graduate, finances and career opportunities. It affects youth in Rotary and their ability to donate their time and support our organization in carrying out our initiatives in the community.

In response, our zone, along with Rotaract Canada Multidistrict Information Organization, are partnering with the Canadian Federal Government in a program called [Canada Student Service Grant \(CSSG\)](#). Rotaract Canada is part of a select group of Canadian non-profits to participate in the initiative. Rotaractors and Rotarians currently in post-secondary, recently graduated or returning to school in the fall will be eligible for a **grant of up to \$5,000 towards education** by volunteering in new and existing Rotary and Rotaract initiatives happening throughout the summer.

Participating Rotaractors and Rotarians can take advantage of the many volunteer opportunities with Rotaract Canada, including the [28 committee positions available](#), or existing local projects and activities in their own clubs. There is also an exciting opportunity for Rotarians and Rotaractors to connect, build stronger relationships by interviewing and writing stories on behalf of seniors, celebrate their lives and achievements and share their wisdom and knowledge through the creation of an intergenerational capsule of community stories.

This one-of-a-kind partnership between government, Rotary, and Rotaract is being led by a team of innovators including Rotaract Canada leadership and Dean Rohrs, past Rotary International vice president. Having just recently chartered as the newest MDIO in our region, Rotaract Canada is already showing the value of national-level Rotaract organization and setting new precedents for innovative partnerships for the benefit of Rotaractors and the communities they serve.

You can learn more at rotaractcanada.org/cssg. You can also download additional information and resources at these links:

- [A program Fact Sheet](#)
- [A news release you can share or use in your district newsletter other communications](#)
- [A full program brochure](#)

We count on you to share this opportunity with your district and help those students access those grants so support their education.

Valarie Wafer, Rotary International Director 2020-22
Rotary Zones 28 and 32

25 juin 2020

Bonjour les Rotariens du Canada dans les zones 28 et 32,

Je suis ravi de partager avec vous aujourd'hui une opportunité exceptionnelle pour vos Rotaractiens et jeunes Rotariens. Aidez-nous à partager et à promouvoir ce programme afin que tous les Rotaractiens et Rotariens éligibles puissent prendre connaissance, s'inscrire et profiter des bourses et des opportunités de bénévolat.

La famille Rotary a continué d'innover et de créer de nouvelles solutions pour les défis les plus urgents de nos communautés alors que nous traversons des moments difficiles et inhabituels. La pandémie mondiale de COVID-19 a créé des obstacles économiques et sociaux pour tous les secteurs de la société. Les étudiants de niveau postsecondaire et les diplômés récents sont particulièrement vulnérables. La pandémie affecte leurs études, leur capacité à obtenir leur diplôme, leurs finances et leurs opportunités de carrière. Cela affecte les jeunes du Rotary et leur capacité à donner de leur temps et à soutenir notre organisation dans la réalisation de nos initiatives dans la communauté.

En réponse, notre zone, en collaboration avec Rotaract Canada Multidistrict Information Organization, s'associe au gouvernement fédéral canadien dans le cadre d'un programme appelé [Subvention canadienne pour les services aux étudiants \(CSSG\)](#). Rotaract Canada fait partie d'un groupe restreint d'organismes sans but lucratif canadiens qui participeront à l'initiative. Les Rotaractiens et Rotariens actuellement aux études postsecondaires, récemment diplômés ou retournant aux études à l'automne seront admissibles à une subvention allant jusqu'à 5000 \$ pour l'éducation en faisant du bénévolat dans des initiatives Rotary et Rotaract nouvelles et existantes qui se déroulent tout au long de l'été.

Les Rotaractiens et Rotariens participants peuvent profiter des nombreuses possibilités de bénévolat avec Rotaract Canada, y compris les [28 postes de comité disponibles](#), ou les projets et activités locaux existants dans leurs propres clubs. Les Rotariens et Rotaractiens ont également une opportunité passionnante de se connecter, de construire des relations plus solides en interviewant et en écrivant des histoires au nom des personnes âgées, de célébrer leur vie et leurs réalisations et de partager leur sagesse et leurs connaissances grâce à la création d'une capsule intergénérationnelle d'histoires communautaires.

Ce partenariat unique entre le gouvernement, le Rotary et Rotaract est dirigé par une équipe d'innovateurs, dont le leadership de Rotaract Canada et Dean Rohrs, ancien vice-président du Rotary International. Ayant récemment obtenu le statut de nouveau MDIO dans notre région, Rotaract Canada montre déjà la valeur d'une organisation Rotaract au niveau national et établit de nouveaux précédents pour des partenariats innovants au profit des Rotaractiens et des communautés qu'ils servent.

Vous pouvez en savoir plus sur rotaractcanada.org/cssg. Vous pouvez également télécharger des informations et des ressources supplémentaires sur ces liens:

- [Une fiche d'information sur le programme](#)
- [Un communiqué de presse que vous pouvez partager ou utiliser dans votre bulletin de district d'autres communications](#)
- [Une brochure complète du programme](#)

Nous comptons sur vous pour partager cette opportunité avec votre district et aider ces étudiants à accéder à ces bourses afin de soutenir leur éducation.

Valarie Wafer, directrice du Rotary International 2020-22
Zones rotatives 28 et 32